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电话：15380327707

E-mail： hhzhang@yzu.edu.cn，huaihaozhang@163.com

个人学习及工作经历

1994-1998：中国石油大学（华东），化工工艺，本科

2001-2006：中国石油大学（北京），化学工程与技术，博士

2013-2017：博士后，化学学科（博士后流动站）

2013-2014：访问学者（国家）：加拿大萨斯喀彻温大学生物与化工学院；

2006-至今：扬州大学，化学化工学院

研究方向及科研项目

研究方向：电化学储能，油田化学

科研项目：

        1、主持：国家自然科学基金：前驱体中硫对超级电容器活性炭电极电化学性能的影响规律研究（21106124）。

        2、主持：中国博士后国家科学基金（2014M551668）：超声强化热质传递对超高压电极箔蚀孔形貌及分布的影响。

        3、主持：“江苏省博士后科研资助计划”：超高压电极箔腐蚀过程关键技术研究（编号1302181C）

        4、主持：污油脱水新型破乳剂与絮凝剂配方研制及应用（20151119000072）。中国石油天然气股份有限公司玉门油田分公

司（钻采工程研究院）。2016

        5、主持：纳米颗粒增强凝胶体系强度及稳定性机理研究，甲方：中石化胜利油田石油工程技术研究院，2017

        6、主持：基于超分子缔合交联作用提高凝胶泡沫稳定性及强度研究，甲方：中石化胜利油田石油工程技术研究院，2018-

2019，在研中。

获奖情况

        1.省博士集聚人才：2013年度江苏“博士集聚计划”资助，江苏省人力资源和社会保障厅；

2.扬州市人才：扬州绿扬金凤计划-优秀博士后，2013；

3.扬州市人才：扬州市 “秦邮人才集聚计划”优秀博士人才，2013；

4.扬州大学“校优秀青年骨干教师”，2016

        5.2009、2010连续两年获校“最受学生欢迎教师奖”。
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学术兼职

        1.  中国化学会会员

        2.《材料导报》特约审稿人

        3. Chemical Engineering Journal、Electrochimica Acta、Journal of Alloys and Compounds等SCI刊物审稿人

发表论文选列

[1] Huaihao Zhang∗, Jinfu Chen, Shaohui Guo. Preparation of natural gas adsorbents from high-sulfur petroleum coke. Fuel, 2008, 87

(3): 304–311 

[2] Huaihao Zhang∗, Yaqiong Wang∗, Changwei Liu, Haitao Jiang. Influence of Surfactant CTAB on the electrochemical 

performance of manganese dioxide used as supercapacitor electrode material. Journal of Alloys and Compounds. 2012, 517: 1-8  

IF=2.390（2012）SCI二区；

[3] Huaihao Zhang*, Yaqiong Wang*, Chengyin Wang. Influence of surfactant on the capacitive performance of manganese dioxide 

prepared at different temperatures. Energy conversion & Management, 2013, 74: 286-292. 

[4] Huaihao Zhang*, Yuanyuan Jiang∗, Jiangna Gu, Jing Zhao, Xiaoxing Zhang, Chengyin Wang. Effect of organic sulfur compounds 

in the precursor on the capacitance performance of prepared activated carbon. Industrial & Engineering Chemistry Research. 2013, 52 

(45): 15801-15807. 

[5] Huaihao Zhang*, Jiangna Gu*, Yuanyuan Jiang, Yaqiong Wang, Jing Zhao, Xiaoxing Zhang, Chengyin Wang. Calcination 

removing soft template cetyl trimethyl ammonium bromide and its effects on capacitance performance of supercapacitor electrode 

MnO2. Energy conversion & Management, 2014, 86: 605-613.

[6] Huaihao Zhang*, Yuanyuan Jiang*, Yongfeng Hu, Aimee Maclennan, Hui Wang, Chengyin Wang Effect of Pyrite in Precursor on 

Capacitance Behavior of Prepared Activated Carbon. Ind. Eng. Chem. Res., 2014, 53 (24): 10125–10132.

[7] Huaihao Zhang*, Jiangna Gu*, Jie Tong, Chi Ma, Jing Zhao, Xiaoxing Zhang, Chengyin Wang. Poly(ethylene oxide)-poly

(propylene oxide)-poly(ethyl oxide) enhancing capacitance behavior of composite electrode material poly(o-

phenylenediamine)/manganese dioxide for supercapacitor. Energy conversion & Management, 2015, 91, 120-131. 

[8] Huai-Hao Zhang*, Chi Ma, Jie Tong, Yong-Feng Hu, Jing Zhao, Bin Hu, Chen-Yin Wang. Effect of potassium sulfate in mineral 

precursor on capacitance behavior of as-prepared activated carbon. Fuel Processing Technology, 2016, 142: 235-241.

[9] Huaihao Zhang*, Jiangna Gu, Jie Tong, Yongfeng Hu, Bing Guan, Bin Hu, Jing Zhao, Chengyin Wang. Hierarchical porous 

MnO2/CeO2 with high performance for supercapacitor electrodes. Chemical Engineering Journal, 2016, 286: 139-149.

[10] Huaihao Zhang *, Bing Guan, Jiangna Gu, Yu Li, Chi Ma, Jing Zhao, Tianyi Wang and Changjing Cheng*. One-step synthesis of 

nickel cobalt sulphides particles: tuning the composition for high performance supercapacitors, RSC Advances, 2016, 6, 58916-58924.
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[11] Bing Guan, Jie Tong, Huaihao Zhang*, Chi Ma, Bin Hu, Jing Zhao Changjing Cheng*. Sodium Dodecylbenzene Sulfonate-

Assisted Synthesis of Carbon Cloth Based Polyaniline Flexible Material for Supercapacitor. RSC Advances, 2016, 6, 67271-67280.

[12] Bin Hua, Yanzi Suna, Bing Guana, Jing Zhaoa, Huaihao Zhang*a, Deqiu Zhub, Kunsong Mab, Changjing Cheng *c. Ultrasonic 

effect on etching tunnel morphology and distribution of aluminum foil, Applied Surface Science, 2017, 392, 375-383.

[13] Bing Guan, Yu Li, Biyue Yin, Dawei Wang, Huaihao Zhang*, and Changjing Cheng *. Synthesis of hierarchical NiS 

microflowers for high performance asymmertric supercapacitor, Chemical Engineering Journal, 2017, 308,1165-1173. 高被引

[14] Jing Zhao, Bing Guan, Bin Hu, Zongying Xu, Dawei Wang, Huaihao Zhang*. Vulcanizing time controlled synthesis of NiS 

microflowers and its application in asymmetric supercapacitors. Electrochimica Acta, 2017, 230: 428-437. 

[15] Yu Li, Bing Guan, Aimee Maclennan, Yongfeng Hu, Dandan Li, Jing Zhao, Yaqiong Wang, Huaihao Zhang*. Porous waxberry-

like MnO2/La2O3 microspheres for high performance asymmetric supercapacitor. Electrochimica Acta, 2017, 241, 395-405.

[16] Yu Li, Zongying Xu, Dawei Wang, Jing Zhao, Huaihao Zhang*. Snowflake-like core-shell α-MnO2@δ-MnO2 for high 

performance asymmetric supercapacitor. Electrochimica Acta, 2017, 251: 344-354

[17] Dandan Li, Yu Li, Zongying Xu, Dawei Wang, Tianpeng Wang, Jing Zhao, Huaihao Zhang*. Core/shell Ni-P@Ni-Co 

composite with micro/nano-structure for supercapacitor. Journal of Materials Science，2018, 53(5):3647-3660. 

[18] Dawei Wang, Bing Guan, Yu Li, Dandan Li, Zongying Xu, Yongfeng Hu, Yaqiong Wang, Huaihao Zhang*. Morphology-

controlled synthesis of hierarchical mesoporous α-Ni(OH)2 microspheres for high-performance asymmetric supercapacitors, Journal of 

Alloys and Compounds. 2018, 737: 238-247. 

[19] Zongying Xu, Yu Li, Dandan Li, Dawei Wang, Jing Zhao*, Zhifeng Wang, Mohammad N. Banis, Yongfeng Hu, Huaihao 

Zhang*. N-enriched multilayered porous carbon derived from natural casings for high-performance supercapacitors. Applied Surface 

Science, 2018, 444: 661-671.

[20] Jing Zhao a,*, Yu Li a, Zongyin Xu a, Dawei Wang a, Chaolei Ban b, Huaihao Zhang a,*. Unique porous Mn2O3/C cube decorated 

by Co3O4 nanoparticle：Low-cost and high-performance electrode materials for asymmetric supercapacitors. Electrochimica Acta, 

2018, 289: 72-81.

授权专利：

[1] 张淮浩，胡斌等. 一种基于超声强化热质传递提高高压箔容量的装置. ZL201520217789.6。

[2] 张淮浩，李丹丹等. 利用高硫石油焦制备富硫活性炭的方法. ZL201610249895.1 

[3] 张淮浩，尹必跃等. 一种高含渣污油的处理工艺. ZL201610016603.X 

[4] 张淮浩，胡斌等. 一种高介电常数化成铝箔的制备方法. ZL201610186164.7

[5] 张淮浩，尹必跃等.一种高含渣含水污油的处理工艺. ZL201610016631.1

[6] 张淮浩，王天鹏等. 超声-磁场联合效应强化传热提高化成箔性能的装置. ZL201721802569.5
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常用科研链接 常用教学链接 常用学工链接

[7] 张淮浩，王天鹏等. 超声-磁耦合控制离子传递提高电极箔性能的腐蚀装置. ZL201721804262.9 
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